
     
 

Det er blevet april og der er allerede sket en del på cykelfronten
Siden årsskiftet har der været cykelture hver torsdag formiddag og det har vist 
sig at være en god ide. Tilslutningen har været overvældende og samtidig har 
vi været heldige med vejret.

Tirsdag den 22. april udvides tilbuddet, så der bliver to ture om ugen – 
første tirsdag byder vi foråret velkommen med et par sange. Se i øvrigt det 
omfangsrige turkatalog. 

Den 5. maj holder vi i øvrigt møde for at planlægge efterårets ture – så har 
du et forslag eller to, er du velkommen til at møde op denne dag eller blot 
lufte ideen for turledere.

Møde med Trafik og Veje 
Ved henvendelse til Teknisk Udvalg 
lykkedes det at få lovning på, at flere 
bomme vil blive fjernet fra cykelstierne. 
Vi vil dog senere komme med flere 
ønsker. 

Den 6. februar holdt vi vores årlige 
møde med Trafik og Veje. Her skal næv-
nes nogle af punkterne.

• Forvaltningen undersøger om der i 
enkelte lysregulerede kryds kan tillades højresving for rødt lys.

• Vi har for mere end et år siden gjort opmærksom på mangelfuld skiltning 
af rute 800. Forvaltningen vil forsøge at råde bod på dette i løbet af dette 
forår; vi får se!

• Vi spurgte endnu engang, om det er lovligt at cykle på Sct. Mathias Torv. 
Tidligere var det skiltet, at cykling var tilladt. Forvaltningen siger, at cykling 
er tilladt og at man undersøger om undertavle fra Vesterbrogade/Boyesgade 
kan tilpasses, så det bliver tydeligt, at der må cykles. Vi venter med spæn-
ding.

• Vi gjorde opmærksom på, at de hvide kantstriber flere steder i byen trænger 
til opmaling. Det følges der op på i løbet af foråret. 

• I flere rundkørsler er der huller i de røde kantstriber, som tillige trænger til 
en ny gang maling. Nogle af hullerne er blevet lappet, men resultatet er ikke 
noget at råbe hurra for.

Låne en elcykel eller en el-ladcykel 
Efter flere års pres fra vores side er det endelig lykkedes at få kommunen til 
at lave en ordning med lån af elcykler. I samarbejde med Rolsted Cykler er der 
lavet en ordning, så man kan låne en elcykel eller en el-ladcykel i en to ugers 
periode for at afprøve, om det kunne være en god ide selv at købe en. At 
behovet var til stede viser sig ved, at man skal et godt stykke ind i efteråret, før 
det er muligt at prøve en el-ladcykel. Ordningen gælder resten af året. Måske 
kunne det overvejes, om ordningen skulle forlænges.
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Midtbyplan
Der er nu lavet et udkast til Midtbyplan. Den skal nu i høring og vil blive en 
retningsgiver for udviklingen af Viborgs midtby de kommende år. Planen bærer 
præg af, at vi har ønsket en fredeliggørelse af midtbyen til fordel for bl.a. cyk-
ler. Et er ord noget andet er handling – vi må håbe.

Et er dog sikkert. Der oprettes et Trafiksikkerhedsråd i Viborg Kommune i 
2025 og Cyklistforbundet er sikret en plads som et af rådets medlemmer.

Fokus på Hærvejen 
Den sidste søndag i marts måned var 
der på biblioteket sat fokus på Hærve-
jen som vandrerute. Cyklistforbundet 
havde også fået plads, da Hærvejen 
naturligvis også er en fremragende 
cykelrute.

To muntre turcyklister

3,5 millioner fra Nordeafonden 
Som bekendt har Cyklistforbundet i 
Danmark fået en bevilling på 3,5 mil-
lioner fra Nordeafonden. 

Med bevillingen skal forbundet de 
næste fire år forsøge at udbrede vores 
Viborg-model, hvor frivillige tilbyder 
at lave cykelleg i daginstitutioner og 
skolernes yngste klasser.

Kampagnen blev skudt i gang den 
20. marts i børnehaven Unoden. Her 
var TV MidtVest tilstede og lavede 
optagelser af vores cykellege.

Cykelleg
Vi er allerede i gang med 
årets opgaver. Her er vi i 
Bjerringbro.
Man får mange gode 
oplevelser som frivillig:
Hvor mange cykler mon 
der er?
Der blev foreslået flere 
millioner.
En fornuftig pige ma-
nede til besindelse og 
foreslog titusind – det 
mindste tal for „mange”. 

Så lærte man det! Vi 
glemte dog at få talt cyklerne.

Senere i april skal denne børnegruppe på cykeludflugt, helt til Elmuseet i 
Tange – det bliver hyggeligt og vi har fået lov til at komme med. Ekstra voksne 
kan altid bruges.



„Cykling for Alle”
I april og maj måned tilbyder Cyklistfor-
bundet „Cykling for Alle”. I dette forår 
er der foreløbig en håndfuld ihærdige 
og søde indvandrerkvinder, som forsø-
ger at lære kunsten at balancere på to 
hjul. Det skal nok lykkes for de møder 
flittigt op både tirsdag og torsdag mel-
lem 15.30 og 16.30. Der er dog plads til flere på holdet, så kender du nogle 
børn eller ældre, som gerne vil lære at cykle eller at opfriske kunsten at cykle, 
så er muligheden her.

Vi Cykler Til Arbejde
Hvis man er af sted på cyklen før kl. 8 onsdag den 23. april, kan man være 
heldig at få en banan. Denne morgen står vi nogle stratetiske steder i byen for 
at opfordre folk til at melde sig til Vi Cykler Til Arbejde. Vi opretter også vores 
eget hold, så hvis du har lyst kan du også være med – fritidscykling tæller også.

Se meget mere på: 
Hjemmesiden: Her kan du altid læse referater fra vores bestyrelsesmøder. På 
den måde kan du altid være opdateret på, hvad vi er i gang med.
Facebook: Husk også at følge os på Facebook. Der er mange nye aktiviteter.
KultuNaut.dk: Her kan du se vore aktiviteter.
Det sker i Viborg: Her kan du se vore aktiviteter.
Socialkompasset: Her kan du også se vore aktiviteter.

Med venlig hilsen fra bestyrelsen

Lidt billeder fra åretes første cykelture. Husk næste turmøde den 5. maj.


